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Przewodnicz^cego Rady Powiatu Klodzkiego

Szanowny Panie Starosto,
lipcowe podwyzki minimalnych wynagrodzeh w ochronie zdrowia, ktore maj^

miejsce na mocy rz^dowej ustawy spowodowaly, ze wzros+y pensje wynagrodzenia
zasadniczego personelu medycznego 1 pomocniczego zatrudnionego w podmiotach
leczniczych, a w Domach Pomocy Spoiecznej, ktore cz^sci^ systemu opieki
spotecznej juz nie. W rezultacie powyzszego zatrudnionych w nich piel^gniarek,
opiekunow medycznych 1 pokojowych podwyzki omin^ty.

Jednoczesnle, z uwagi na fakt, ze Ministerstwo Zdrowia wraz z Ministerstwem
Rodziny i Polityki Spotecznej pracuj^ nad projektem zmian w przepisach dotycz^cych
DPS-6w i po zmianach DPS-y b^d^ mogty zostac wpisane do rejestru podmiotow
leczniczych - oczywiscie wpierw jednak musiatyby spetnic kilka warunkow, m.in.:
•  dysponowac odpowiednimi pomieszczeniami i urz^dzeniami;
•  zatrudniac osoby wykonuj^ce zawod medyczny, np. piel^gniarki / piel^gniarzy /

fizjoterapeutow czy rehabiiitantow;
•  stosowac wyroby medyczne;
•  zawrzec umowy ubezpieczenia odpowiedzialnosci cywilnej w zwi^zku z

prowadzeniem podmiotu ieczniczego;
chcialabym poznac opini^ Zarz^du Powiatu Ktodzkiego w zakresie projektu

nowelizacji ustawy o pomocy spotecznej oraz ustawy o dziatalnosci leczniczej - projekt
opublikowany zostat w wykazie prac legislacyjnych rz^du RP licz^c na to, ze w
procedowanych zmianach Powiat Ktodzki aktywnie uczestniczy chociazby z uwagi na
wazkosc zagadnienia, zdiagnozowane w raportach istniej^ce potrzeby mieszkahcow
powiatu ktodzkiego w zakresie opieki nad seniorami, prognoz demograficznych, ktore
jednoznacznie pokazuj^, ze liczba osob starszych i zmagaj^cych si^ z
niepetnosprawnosci^ na terenie powiatu rosnie, czy tez faktu, ze jestesmy najwi^kszym
powiatem na Dolnym Sf^sku z obserwowanym niskim przyrostem naturalnym, lecz
ziokalizowanym w otoczeniu miejscowosci cechuj^cych si^ atrakcyjnymi walorami
naturalnymi w tym leczniczymi - co moze bye asumptem do tworzenia kolejnych takich
miejsc.

Tymczasem z relacji pracownikow DPS-6w wynika, ze s^ oni rozgoryczeni
sposobem, w jaki s^ traktowani, brakiem podwyzek, ze wynagrodzenia w powiatowych
domach bardzo niskie, ze kto moze, to odchodzi z pracy, a personelowi, ktory
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pozostaje przybywa obowi^zkow, co nie jest w zaden sposob przez pracodawc^
rekompensowane.

Z pozyskanych informacji wiem, ze zatrudniona kadra oczekuje podwyzek na
godnym poziomie i wcale nie nalezy si^ temu dziwic 1 trudno jest oczekiwac, mam
nadziej^, ze Pan Starosta tego nie czyni, ze ktos nie pojdzie do szefa po podwyzk^, gdy
wszystkie ceny rosn^, dostaje si^ wi^ksze rachunki, wyzsze optaty za mieszkanie.

Uwazam, ze artykutowane, pisemne postulaty kierowane do Pana Starosty przez
t^ grup^ zawodow^ s^ jak najbardziej zasadne, gdyz wi^kszosc pensjonariuszy domow
pomocy spotecznej to osoby w zaawansowanym wieku, borykaj^ce si^ z licznymi
schorzeniami i/lub niepetnosprawnosci^, bardzo cz^sto lez^ce, ktore wymagaj^
szczegolnej opieki - porownywalnej do tej, ktor^ wykonuj^ pracownicy podmiotow
leczniczych. Trzeba ich nakarmic, umyc i ubrac oraz otoczyc catodobowq opiek^ 1
wsparciem.

DIatego sMadam niniejsz^ interpelacj^ 1 oczekuje, ze Zarz^d Powiatu Ktodzkiego
pochyli si^ nad tym problemem 1 przedtozy Radzie nowelizacj^ uchwaty budzetowej,
ktora pozwoli powiatowym instytucjom wyptacac pracownikom DPS-6w jeszcze w
drugiej potowie biez^cego roku podwyzszone wynagrodzenia oraz premie za wyt^zon^
prac§ na zasadach regulaminowo okreslonych.

Wnioskuj^ o to w trosce o nasze kadry i celem proby zatrzymania odptywu
doswiadczonego personelu medycznego z powiatowych Domow Pomocy Spotecznej do
podmiotow leczniczych czy domow prywatnych.

Apeluj^ takze, aby ksztattuj^c budzet na rok nast^pny Zarz^d Powiatu
uwzgl^dnit:
•  kolejne podwyzki dia opiekunow i pokojowych zatrudnionych w powiatowych

Domach Pomocy Spotecznej i tak^, ktora zagwarantuje zatrudnienie takze i
nowych pracownikow;

•  zakup wyposazenia w narz^dzia pracy, w tym nade wszystko w sprz^t typu tozka
eiektryczne i posciel.

Interpeluj^ do Pana - Panie Starosto, aby podj^t Pan wraz z Zarz^dem
natychmiastowe, skuteczne dziatania pozwalaj^ce wdrozyc dodatkowe mechanizmy
wptywaj^ce na sytuacj^ finansow^ kadry powiatowych DPS-6w, szczegoinle tych, ktorzy
maj^ bezposredni kontakt z pensjonariuszami. Wst^pnie, uwzgl^dniaj^c mozliwosci
finansowe Powiatu (obserwowane przesuni^cia wynikaj^ce np. z inwestycji, ktore nie s^
realizowane), tak, aby wykorzystywac rowniez i mechanizm premii regulaminowej,
podwyzszaj^c rownolegle wynagrodzenia zasadnicze opiekunow i pokojowych.

Z powazaniem,
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